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Minnesanteckningar 2023-09-19 Näringslivsrådet 
Närvarande: Erika Hjukström, Marcus Eriksson, Krister Abrahamsson, Paula Perriens, Sara Holmberg, 

Kjell Öjeryd, Henrik Sjöström, Carina Bergström, Marie Strinnholm, Pia Sjöberg, Kristina Axelsson 

Från och med detta möte ska deltagare förutom att redovisa från sin bransch och geografiska 

område även redovisa aktuellt från föreningslivet. 

 

Redovisning från deltagarna: 
Krister Abrahamsson, träsektor, Baseco och Nalovardo 

• Krister berättar att det går tungt för träbranschen just nu. Olika husproducenter har gått i 
konkurs och varslat. Det går tungt för sågverken också. Då krisen påverkar hela världen så 
finns det ingen annan marknad att vända sig till. Svenska kronans värde påverkar också.  

• Inget varsel men personalminskning genom säsongspersonal och naturliga avgångar. 

• Baseco försöker hitta ny marknad och ta nya marknadsandelar. Husproduktionen har gått 
ner, de mer exklusiva golven som ek säljer fortfarande bra, men där är kundgruppen mindre 
konjunkturkänslig. 

 

Marcus Eriksson, Ammarnäs och dagligvarubutik/Ammarnäs Livs: 

• Marcus berättar att de haft en fantastiskt bra säsong och de ser en ny kategori kunder som 
fyller butiken, det är vandringsturismen. De har haft svårt att hitta personal och har p g a det 
fått jobba mycket själva.   

• Under en särskild vecka i sommar var det väldigt många asiatiska fjällvandrare som gick längs 
Kungsleden. De lyckades inte utröna vad som gjort att de valt just denna vandringssträcka. 
Ammarnäsgården har haft flera större konferensgrupper.  

• Det har märkts i byn att det har varit ett matställe mindre under sommaren då Ammarnäs 
Wärdshus varit stängt då det är till salu. 

• Hoppas att det finns en tanke hos Länsstyrelsen om belastning av den ökade 
vandringsturismen. 

Kjell Öjeryd, KSO 

• Kommunchef Mats Engman har under sommaren valt att säga upp sig och ville sluta arbetet 

så fort som möjligt. Han avslutade sin anställning den 31 augusti. Det arbetas nu på att ta 

fram kravprofil för nyrekryteringen. En rekryteringskonsult är upphandlad genom en 

förenklad upphandling riktad till två företag, One Partner Group som användes i förra 

rekryteringsprocessen och Jan Ask Consulting som vann upphandlingen. Efter ansökan sköter 



konsultfirman gallring utifrån kravprofilen, sen intervjuas de uttagna kandidaterna av olika 

konstellationer politik, kommunledningsgrupp, fackliga organisationer mfl.  

• Trafikverkets nationella transportplan kan kommunen göra inspel på för åtgärder och varje år 

lyfts gång- och cykelvägar, t ex genom Blattnicksele, Rankbäckrakan, rondell med säker gång- 

och cykelanslutning till Svergovallen.  

• Sparbanken Nord, förra VD har slutat så arbetet har avstannat lite, ny kontakt har tagits och 

möte med nya VD blir imorgon.  

• Mjölkpriset har sjunkit med 1 kr per liter och jämfört med affärernas sänkningar så är den 10 

öre. Risk för att mindre livsmedelsproducenter slås ut om det inte ändras så kommer det att 

bli tufft att hitta nya jordbruksföretag.  

• Nya kostchefen har jobbat för att möjliggöra att lokala matproducenter kan lägga anbud och 

att kommunen ska verka för skafferiavtal. Marcus inflikar att det tex som handlas av 

kommunens förskoleverksamheter kan göra stor skillnad för den lilla butiken och de vågar 

beställa hem större mängd.  

• Våra butiker är väldigt viktiga även för kommunens beredskapsförsörjning. 

 

Paula Perriens, Lapland time, besöksnäring 

• Paula är ny i gruppen och representerar besöksnäringen. Hon driver tillsammans med sin 

man företaget Laplandtime i Tväråträsk. De har satsat på fisketurism och hittar sin marknad i 

Nederländerna och Europa. De vill att det ska komma in nytt kapital i vårt område och det är 

viktigt att vi också handlar så lokalt det bara går. Paula jobbar med Gold of Lapland och vill 

gärna se fler företag som ansluter sig i samarbetet. Idag är företaget fullbokat vintertid och 

vill gärna se deltagande på ett informationswebbinarium som det kommer mer information 

om till kommunens företagare inom kort. Paula kommer också att kunna vara behjälplig för 

deltagande i en stor turistmässa i Nederländerna med 120 000 besökare. 

• Paula har tidigare jobbat som kommunchef i sitt forna hemland Nederländerna. 

Näringslivsklimatet är lika viktigt där som i Sverige och hon är imponerad av Sorsele 

kommuns Översiktsplan. 

 

Sara Holmberg, Sorsele Frakt, transport 

• Sara är också ny i rådet och representerar Sorsele Frakt och transportbranschen. Hon 

berättar att i början av sommaren fanns inte så mycket jobb inplanerat, men det har startat 

upp efterfrågan under sommaren så säsongen har varit bra.  

• Sorsele Frakt har idag en moräntäkt och två bergtäkter. Det kommer att bli brist på naturgrus 

och natursand, då det inte numera får öppnas nya naturtäkter p g a nya hårdare miljöregler. 

 

Carina Bergström, Carinas ord och ton, Kultur och kulturellt föreningsliv 

• Viktigt med tillgång till kultur. Spelmansstämma sista helgen i september som anordnats i 

tjugo år med ca 80 deltagare som bor och äter, spenderar pengar här. Det händer mycket i 

kommunen, bl a Kammarmusikfestivalen i Ammarnäs för andra året med fullsatt kyrka och 

mycket duktiga musiker.  



• Littfors arrangeras med invigning i Ammarnäs, Arne Mueller kommer att föreläsa om hållbar 

mat och grön omställning. Det anordnas gratis festivalbussar som startar i Umeå och man 

kan hoppa på dessa varsomhelst under vägen.  

• Regeringen har dragit in på pengar till kultur och det kommer inte att finnas pengar till 

Kulturskolor från 2024. Fortbildningspengar minskas och studieförbunden får minskade 

anslag.  

• Bok och vandring i Jokkmokk är en bra kombo för att hitta nya gäster till kommunen.  

• Carina var en av nio poeter i den Internationella poesifestivalen i Jönköping. Hon var den 

enda som representerade Sverige. 

• Bra spridning på den nyutgivna boken med 118 nedtecknade låtar med ursprung i Sorsele. 

 

Marie Strinnholm, tf. kommunchef 

• Marie Strinnholm presenterar sig och berättar att hon är tillförordnad kommunchef sen 18 

augusti, jobbar annars som HR-chef.  

• Uppföljning från förra mötet är problemet med mögeldoft i hantverkslokalen i Ammarnäs. 

Vaktmästaren har kollat och det kan bero på instängd luft ingen synlig vattenskada, men de 

håller koll om det fortsätter och krävs en grundligare utredning.  

• Vikarietillgången har varit bra, barnomsorgen kräver flest. 

• Arenabygget är påbörjat och det kommer pressinformation inom kort.  

• Rekryteringar till flera nyckelposter under 2022 så just nu ser läget bra ut. Det har lyckats 

med rekrytering av rektor som varit vakant en längre tid.  

• Stort elavbrott 9-10 okt.  

• Sorsele Magasinet som togs fram till Holmen Gungar 2022 och är nu nominerat till 

Publisherpriset med prisutdelning på Berns i Stockholm den 8 november, dit 

kommunrepresentant kommer att delta.  

• Delårsbokslutet håller på att tas fram, men det är för tidigt att säga hur resultatet ser ut just 

nu. 

• Sanktionsavgift från Länsstyrelsen kom i juni på grund av bristande säkerhetsrutiner. 

Kommunen har överklagat, men det är svårt att säga hur lång processen blir och utfallet. 

• Det framförs glädjande att det är ett lokalt förankrat företag som vann upphandlingen på 

Arenabygget. Det har hittills betytt att lokala underentreprenörer får uppdrag. 

 

Pia Sjöberg, Vice KSO 

• Pia påpekar vikten av att studieförbunden stöttas och kan fortsätta bedriva sin viktiga 

verksamhet. 

 

Erika Hjukström, chef Utvecklingsverksamheten: 

• Erika berättar att det sökts ett projekt inom Region 10 som ska jobba främst mot inflyttning. 

• Ett projekt är också på gång där man kommer att jobba med att främja trivsel hos de som 

flyttat in till kommunen och genom studieförbund, föreningar mfl kommer att bli delaktiga 

att försöka hitta dessa välkomnande mötesplatser. Paula tillägger att det nu finns statistik 

som visar att holländare har stor vilja att vilja flytta till norra Sverige och Sorsele kommun, 



främst barnfamiljer. En stor mässa i Nederländerna, riktad mot potentiella inflyttare till 

Sverige i mitten av april 2024. 

• Tjintokks rekryteringsmässa den 21 september lockar många besökare och kommunen 

kommer finnas representerad.  

• Håll koll på kommunens kalender för aktiviteter som anordnas av Utveckling, näringsliv mfl  

• Workshopserie i digitala medier, fyra tillfällen i oktober. Gratis. 

• Digitala skyltar är på gång och grävning har påbörjats  

• Nya övergripande kommunövergripande mål håller på att tas fram som Utveckling tittar på 

med kopplad mot bland annat näringsliv. 

 

Henrik Sjöström, inbjuden föreningssamordnare, Sorsele kommun. 

• Henrik, Föreningssamordnare. Jobbar vi för att leva eller lever vi för att jobba. Kultur och 

fritid är väldigt viktig för oss. Har nu jobbat som Kultur- och Fritidschef i två år där badhus, 

ungdomsverksamhet, bibliotek, Kulturhuset och Kulturskolan mfl verksamheter ligger under, 

samt ett år som Föreningssamordnare.  

• Arenabygget fortsätter framåt, det tittas på utrustning mm samtidigt som grundsättandet av 

bygget påbörjats.  

• Jullá Majja har verksamhet för alla åldrar och där har det kommit pengar från Kulturrådet.  

• Hur kan vi rädda Kulturskolan om det inte kommer att finnas medel för verksamheten. Idag 

så ingår Kulturskolan i den kommunala grundbudgeten. Dansskola mm har kunnat erbjudas 

genom medel från Kulturrådet.  

• Fritid är viktigt om man väljer att bo på en plats, vi fortsätter att försöka utveckla inte bara 

förvalta. Det finns ett brett utbud av både kultur av olika slag och idrott m fl verksamheter i 

ett gott föreningsliv. Synliggöra och hjälpa föreningarna att kunna bli synligare. Det är svårt 

att driva ideella föreningar, hitta nya föreningsaktiva som blir svårare och svårare. 

Verksamheterna bedrivs ofta av eldsjälar och hur kan alla stötta och hjälpa så att det fylls på 

aktiva föreningsmänniskor underifrån. Näringsliv, föreningsliv och kommunen tillsammans 

betyder mycket för hela kommunen. Det finns idag ca 150 registrerade föreningar. Ett utskick 

har gjorts och erhållits kontaktuppgifter till ca 40 aktiva föreningar. 

 

Övrig dialog: 

• Marcus berättar att det senaste året har det varit enklare för hela kommunens barn och unga 

att kunna delta i Kulturskolans utbud. Detta är jätteviktigt att det finns ett utbud. Lättnader 

har gjorts så att varje enskild skola idag kan bedöma om elever kan gå från lektioner för att 

delta i musiklektioner mm som anordnas av Kulturskolan. 

• Det är viktigt vid en rekrytering att kunna visa utbudet hos kommunens föreningsliv.  

• Finns intresse att se hur det ser ut med föreningsbidrag och vad som kan sökas av 

kommunens föreningar. Företaget Fred Olsen som projekterar vindkraftpark i Giltjaurberget 

har avsatt 200 000 kr som ska delas ut till föreningslivet.  

• För Ammarnäs betyder föreningslivet otroligt mycket. Destination Ammarnäs har testat att 

ansöka bidrag från Sparbanken Nord, men det är en svår ansökan och de fick avslag men ska 

prova igen efter korrigeringar.  

• Det finns också möjlighet att ansöka från Leader, en ny utlysning är ute och information 

kommer.  



• Kommunen har antagit politiskt beslut att hjälpa till med finansiering av föreningarnas 

projekt så att det kan finansieras tills återrekvisition kan göras.  

• Hur kommer lågkonjunkturen att börja märkas, hur kan vi förbereda oss?  

• Vem kan vi hitta som trendspanare? Kolla t ex med Sparbanken Nord. 

• Gymnasiesamverkan med distansstudier mot Skellefteå. Skolcheferna i varje kommun har 

fått uppdrag att utvärdera första gymnasieåret. Gymnasieskolan i Skellefteå måste förbättra 

informationen om möjligheten till distansgymnasiestudier till föräldrar och elever.  

• Vilken tid på dagen ska Näringslivsrådet hållas. Tiden idag kl 17-19 med middag 16-17 är bra, 

men undvik helst tisdagar då det är brandövning den dagen. 

 

Till nästa möte: 
Kjell: 

- Återkoppling till politikerna 

Marie: 

- En fråga att ta vidare är vart ringer man om man har kommunalt vatten och det blir 

leveransproblem efter kontorstid? De med olika problem med vattnet hänvisas till 112, men 

där finns ingen som svarar. Vad är det som gäller. I Ammarnäs ringer de till Marcus Eriksson. 

Erika: 

- Bjuder in nya deltagare Samisk näring till nästa möte. 

- Erika och Henrik kommer att se till att information samlas på en plats på hemsidan. Henrik 

kan vara behjälplig med information för ansökningarna. 

- Under möte med Sparbanken Nord lyfta in behov att förenkla ansökan för att få fler 

föreningar att söka samt möjlighet att komma med trendspaning/omvärldsanalys utifrån stor 

oro på marknaden. 

Alla: 

- Aktuellt inom näringslivet 

- Aktuellt inom Föreningslivet 

 

Nästa mötes Fokusområde blir: Omvärld/trendspaning utifrån dagens lågkonjunktur. 

Datum: 28 november med start middag kl. 16.00 och mötet börjar kl.17.00 

Plats: Sorsele river hotel 

 

Vid pennan:  Kristina Axelsson 

 

 


